

- [English](#)
- [Français](#)

Giving youth the tools to build tomorrow's world

As WorldSkills Lyon 2024 enters its second day, the spotlight intensifies on the indispensable role skilled individuals play in addressing the world's most pressing challenges. In a world increasingly marked by conflicts and disparities, WorldSkills showcases how expertise and talent are powerful tools for creating a more equitable global society. Today's highlights underscore the vital contributions of skilled young people in solving problems and unlocking new opportunities.

WorldSkills Lyon 2024: Showcasing Solutions Through Skills

On the first day, Competitors exchanged final words of encouragement with friends and family before diving into their Test Projects. As day two unfolds, the workshops keep buzzing with activity, and the competition heats up. Visitors to Eurexpo Lyon can witness skills in action and even try their hand at over 50 Try-a-Skills, experiencing firsthand the power of skill in problem-solving.

Today's Competition featured several key moments: Painting and Decorating Competitors demonstrated their speed and precision in a challenging speed painting module, Heavy Truck Maintenance Competitors expertly manoeuvred hydraulic lifts, and Carpentry Competitors leveraged modern technology to enhance their builds.

Each of these moments highlighted how skilled individuals are solving real-world problems with creativity and expertise.

Day two of WorldSkills Conference 2024: Focus on global challenges

The WorldSkills Conference 2024 closed today with a dynamic agenda centred on how skills development can tackle global challenges. AI dominated the first session of the day, entitled, "Can education catch up? AI and the future of work." Technology giants and skills experts debated how easily TVET can keep pace with industry advancements.

Mike Haley, Senior Vice President Research at Autodesk, offered insights on the impact of

AI, saying, “I run a large AI research group, and I can say that we are only 5 to 10% into our AI journey right now. The changes that we are seeing are simply indications of what is to come. We need to institutionalize and govern the development of AI with nimble government structures so it can grow in a constrained fashion.”

Taneisha Ingleton, Managing Director at HEART/NSTA Trust spoke about the importance of bringing industry and educators closer together, in the session “From competition to transformation: How WorldSkills can advance TVET in low-and middle-income countries.” She said, “Communication is key to solving the problem that industry, in some African countries, is not as connected to education and government. We need to communicate with labour and change the curriculum to meet their specific needs. For people, we need to communicate what is in it for them so they can give it their best. Then, it becomes a virtuous circle.”

Borhene Chakroun, Director for Policies and Lifelong Learning Systems at UNESCO spoke about UNESCO’s Global Skills Academy and delivered a stark reminder about inclusivity. He said, “We need to think about skilling up those who are the most marginalized and most dramatically affected by these changes to our labour market. Just like money only going to the rich, so skills cannot only go to those who are already skilled. At the moment, less than 4% of low skilled adults engage in learning. We cannot leave anyone behind.”

Yousra Assali was the voice of youth at the close of the day with an impassioned plea to keep young people involved in the discussions, saying, “I am here today to remind us all that the systems that created our current problems will not be the same systems that solve them. We must think differently about the future. Young people have an important perspective that must be heard.”

BeChangeMaker 2024 finale

One of the highlights of WorldSkills Conference 2024 was the BeChangeMaker 2024 finale, where five teams of innovative young entrepreneurs pitched their solutions to community issues. It was the culmination of nearly six months of business support that aims to accelerate innovative business that can solve the world’s problems.

Sekofia from Nigeria won with its SaaS platform that connects patients, healthcare providers, and insurance companies to streamline insurance processes. The innovation is already showing a 90% reduction in health insurance administration and a potential to reduce patient time-to-care by 95%.

Founders Ochong Johnson Aduma and Nino Chibuzor Nwachukwu said, “Getting to this point has been an amazing journey over a couple of months. It is a remarkable achievement for us, and the experience has been incredible. The next step for us is to double down on what we have, continue our product development, and then we are hoping to launch by the end of this year. We can start scaling from there, across Nigeria and many more countries in Africa.”

WorldSkills Africa Livingstone 2025 Press Conference

In alignment with its mission to empower youth to solve global problems, WorldSkills Africa Livingstone 2025 held a press conference at Eurexpo Lyon’s Place des Lumières, attended by key dignitaries and stakeholders. This event underscored the ongoing commitment to

skill development across continents, reinforcing the idea that skilled individuals are the problem-solvers of the world.

Precious Lisulo, Project Manager for WorldSkills Africa Livingstone 2025, shared exciting updates on Zambia's hosting of the event from 7 to 12 April 2025. In her address, she highlighted the importance of preserving Africa's indigenous skills like basketry, fishing, and thatching, while embracing modern technologies. She said, "It takes a village to raise a child; it takes skills to build the future we want."

What is to come?

With two days of competition already behind us, the journey is only halfway complete. We encourage everyone to continue supporting these talented Competitors as they demonstrate their skills and strive for excellence. Their efforts today lay the groundwork for solving tomorrow's challenges.

Stay tuned for more updates and keep cheering for these incredible young professionals who are proving that skilled people truly solve the problems of the world!

Press Resources

1. [Photo repository](#)
2. [Video repository](#)
3. Access our latest articles and news
 - [WorldSkills Lyon 2024 news](#)
 - [WorldSkills International news](#)
4. [Access our press releases and press kits](#)
5. [Access live contents from the Competition](#)

Press contacts

- Alice Nahon - alice.nahon@publicis.com - (+33) 6 45 65 02 62
- Anne-Laure Tronc - media@worldskillslyon2024.com - (+33) 7 44 05 44 89

About WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 is the Competition Organizer of the 47th WorldSkills Competition. This event will take place in Lyon from 10 to 15 September 2024 and will bring together 1,400 Competitors from over 70 countries and regions, competing in 59 skills in front of 250,000 visitors.

More than just a Competition, WorldSkills Lyon 2024 aims to combat prejudice surrounding vocational training to address the challenges faced by these economically crucial sectors. It also aims to encourage young people to choose these future-oriented professions, which, in addition to being in high demand, are also sources of excellence, professional

success, and personal fulfillment.

About WorldSkills International

WorldSkills is highlighting the critical role skills play in addressing global challenges, boosting economies and industries, and shaping the future of work. WorldSkills Lyon 2024, 10 to 15 September, in Lyon, France, is the world's biggest international skills competition, featuring 1,400 Competitors from 69 countries and regions. The 47th WorldSkills Competition highlights excellence in young skilled talent, while also bringing industry, education, and government leaders together to move skills to the top of the global agenda. <https://worldskills.org>

Les Compétences permettent aux jeunes de résoudre les problèmes du monde

Alors que WorldSkills Lyon 2024 entame sa deuxième journée, l'accent est mis sur le rôle indispensable que jouent les compétences pour relever les défis les plus pressants de notre époque. Dans un monde de plus en plus marqué par les conflits et les inégalités, WorldSkills démontre comment l'expertise et le talent sont des outils puissants pour créer une société mondiale plus équitable et juste.

Les faits marquants d'aujourd'hui soulignent les contributions essentielles des jeunes compétents dans la résolution des problèmes et la création de nouvelles opportunités.

WorldSkills Lyon 2024 : Mettre en Avant les Solutions par les Compétences

Lors de la première journée, les Compétiteurs ont échangé des mots d'encouragement avec leurs amis et leur famille avant de se plonger dans leurs Projets de Test. En ce deuxième jour, les ateliers restent animés et la compétition s'intensifie. Les visiteurs d'Eurexpo peuvent assister à des démonstrations de compétences en action et même essayer plus de 50 activités « Try-A-Skill », découvrant ainsi de première main le pouvoir des compétences dans la résolution des problèmes.

La compétition d'aujourd'hui a connu plusieurs temps forts : les Compétiteurs en Peinture et Décoration ont démontré leur rapidité et leur précision dans un module de rapidité, les Compétiteurs en Maintenance de Poids Lourds ont manœuvré des élévateurs hydrauliques avec expertise, et les Compétiteurs en Charpenterie ont tiré parti des technologies modernes pour améliorer leurs constructions.

Chacun de ces moments a mis en lumière comment des individus qualifiés résolvent des problèmes concrets avec créativité et expertise.

2e jour de la Conférence WorldSkills 2024 : Focus sur les défis

mondiaux

La Conférence WorldSkills 2024 s'est clôturée aujourd'hui avec un programme dynamique centré sur la manière dont le développement des compétences peut relever les défis mondiaux. L'IA a dominé la première session de la journée, intitulée : « L'éducation peut-elle suivre le rythme ? L'IA et l'avenir du travail. » Les géants de la technologie et les experts en compétences ont débattu de la capacité de l'enseignement et la formation techniques et professionnels (EFTP) à suivre les avancées de l'industrie.

Mike Haley, Vice-Président Senior de la Recherche chez Autodesk, a proposé ses perspectives sur l'impact de l'IA, en disant : « Je dirige un grand groupe de recherche en IA, et je peux dire que nous ne sommes qu'à 5 à 10 % de notre parcours en IA en ce moment. Les changements que nous voyons ne sont que des indicateurs de ce qui est à venir. Nous devons institutionnaliser et gouverner le développement de l'IA avec des structures gouvernementales agiles pour qu'elle puisse croître de manière contrôlée. »

Taneisha Ingleton, Directrice générale de HEART/NSTA Trust, a parlé de l'importance de rapprocher l'industrie et les éducateurs, lors de la session « De la compétition à la transformation : comment WorldSkills peut faire progresser l'EFTP dans les pays à revenu faible et intermédiaire. » Elle a déclaré : « La communication est essentielle pour résoudre le problème selon lequel l'industrie, dans certains pays africains, n'est pas aussi connectée à l'éducation et au gouvernement. Nous devons communiquer avec le marché du travail et changer le programme pour répondre à leurs besoins spécifiques. Pour les personnes, nous devons communiquer ce qu'elles y gagnent afin qu'elles puissent donner le meilleur d'elles-mêmes. Ensuite, cela devient un cercle vertueux. »

Borhene Chakroun, Directeur des politiques et des systèmes d'apprentissage tout au long de la vie à l'UNESCO, a parlé de la Global Skills Academy de l'UNESCO et a rappelé l'importance de l'inclusivité. Il a déclaré : « Nous devons penser à former ceux qui sont les plus marginalisés et les plus dramatiquement affectés par ces changements sur notre marché du travail. Tout comme l'argent ne va qu'aux riches, les compétences ne peuvent pas aller uniquement à ceux qui sont déjà qualifiés. À l'heure actuelle, moins de 4 % des adultes peu qualifiés participent à des activités d'apprentissage. Nous ne pouvons laisser personne de côté. »

Yusra Assali a été la voix de la jeunesse à la clôture de la journée avec un appel passionné à garder les jeunes impliqués dans les discussions, en disant : « Je suis ici aujourd'hui pour nous rappeler à tous que les systèmes qui ont créé nos problèmes actuels ne seront pas les mêmes systèmes qui les résoudront. Nous devons penser différemment à l'avenir. Les jeunes ont une perspective importante qui doit être entendue. »

Finales de BeChangeMaker 2024

L'un des moments forts de la Conférence WorldSkills 2024 a été la finale de BeChangeMaker 2024, où cinq équipes de jeunes entrepreneurs innovants ont présenté leurs solutions à des problèmes sociaux. C'était l'aboutissement de près de six mois de soutien aux entreprises visant à accélérer les entreprises innovantes capables de résoudre les problèmes mondiaux.

Sekofia, du Nigéria, a remporté le concours avec sa plateforme SaaS qui connecte les patients, les prestataires de soins de santé et les compagnies d'assurance pour simplifier les processus d'assurance. L'innovation montre déjà une réduction de 90 % de l'administration de l'assurance santé et un potentiel de réduction du délai de prise en charge des patients de 95 %.

Les fondateurs Ochong Johnson Aduma et Nino Chibuzor Nwachukwu ont déclaré : « Arriver à ce stade a été un voyage incroyable au cours des derniers mois. C'est une réalisation remarquable pour nous, et l'expérience a été incroyable. La prochaine étape pour nous est de doubler nos efforts, de continuer le développement de notre produit, et nous espérons lancer d'ici la fin de cette année. Nous pourrions alors commencer à nous étendre, à travers le Nigéria et dans de nombreux autres pays en Afrique. »

Conférence de Presse WorldSkills Africa Livingstone 2025

Dans le cadre de sa mission visant à autonomiser les jeunes pour résoudre les problèmes mondiaux, WorldSkills Africa Livingstone 2025 a tenu une conférence de presse à Eurexpo Lyon sur la Place des Lumières, en présence de dignitaires et parties prenantes clés. Cet événement souligne l'engagement continu de WorldSkills en faveur du développement des compétences à travers les continents.

Precious Lisulo, Responsable de Projet pour WorldSkills Africa Livingstone 2025, a partagé des mises à jour enthousiasmantes sur l'organisation de l'événement en Zambie, du 7 au 12 avril 2025. Dans son discours, elle a souligné l'importance de préserver les compétences indigènes de l'Afrique telles que la vannerie, la pêche et le chaume, tout en adoptant les technologies modernes. Elle a déclaré : « Il faut tout un village pour élever un enfant ; il faut des compétences pour construire l'avenir que nous voulons. »

Que reste-t-il ?

Avec deux jours de compétition déjà écoulés, l'aventure est seulement à mi-chemin. Nous encourageons tout le monde à continuer de soutenir ces talentueux Compétiteurs alors qu'ils démontrent leurs compétences et aspirent à l'excellence. Leurs efforts d'aujourd'hui jettent les bases pour résoudre les défis de demain.

Restez à l'écoute pour plus d'informations et continuez à encourager ces incroyables jeunes professionnels qui prouvent que les personnes compétentes résolvent réellement les problèmes du monde !

Ressources presse

1. [Ressources photo](#)
2. [Ressources vidéo](#)
3. Articles et actualités
 - [WorldSkills Lyon 2024](#)
 -
 - [WorldSkills International](#)
4. [Communiqués](#) de presse et Dossiers de presse

5. [Contenus live de la Compétition](#)

Contact Presse

- Alice Nahon - alice.nahon@publicis.com - (+33) 6 45 65 02 62
- Anne-Laure Tronc - media@worldskillslyon2024.com - (+33) 7 44 05 44 89

À propos de WorldSkills Lyon 2024

WorldSkills Lyon 2024 est l'entité organisatrice de la 47e Compétition Mondiale des Métiers WorldSkills. Cet évènement aura lieu à Lyon du 10 au 15 septembre 2024, et rassemblera 1 400 Compétiteur-ice-s de plus de 70 pays et régions, qui concourront dans 59 métiers devant 250 000 visiteurs.

Bien plus qu'une compétition, WorldSkills Lyon 2024 vise à combattre les préjugés autour de la formation professionnelle pour répondre aux enjeux de ces filières en tension économique, et à encourager les jeunes à choisir ces métiers d'avenir, qui en plus d'être en forte demande, sont autant vecteurs d'excellence, de réussite professionnelle et d'épanouissement que d'autres filières.

À propos de WorldSkills International

WorldSkills met en lumière le rôle essentiel des compétences dans la résolution des défis mondiaux, le développement des économies et des industries, ainsi que la transformation du futur du travail. WorldSkills Lyon 2024, qui se tiendra du 10 au 15 septembre à Lyon, en France, est la plus grande compétition internationale de compétences au monde, avec 1 400 compétiteurs venus de 69 pays et régions. La 47e compétition WorldSkills célèbre l'excellence des jeunes talents qualifiés, tout en réunissant des leaders de l'industrie, de l'éducation et des gouvernements pour placer les compétences au cœur des priorités mondiales. <https://worldskills.org>

GLOBAL PREMIUM PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL

SAMSUNG

StanleyBlack&Decker

GLOBAL INDUSTRY PARTNERS OF WORLDSKILLS INTERNATIONAL

3M

aws

AWS
American Welding Society

AUTODESK

CAR-O-LINER

DHL

DMG MORI

FANUC

FESTO

FLUKE

Glastrit

GROHE

IAPMO

INTAMSYS

JJEAN HI-TECH

JohnBean

**LINCOLN
ELECTRIC**

Mastercam

Mitutoyo



Facebook



YouTube



Twitter



Instagram

Copyright © 2024 WorldSkills International, All rights reserved.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

